
آرمان ملی: در حالی اسفند ماه سال جاری قرار است انتخابات 
فدراسیون فوتبال برگزار شود که ابهامات و حاشیه های آن شروع 

شده است. 
   تصمیم فدراسیون 

 مجمع عمومی فدراسیون فوتبال قرار است یکشنبه، ۲۵ 
آذرماه به صورت آنلاین برگزار شود. به دور از چشم رسانه ها و 
بدون اینکه مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال، اعضای هیات 
رئیسه و اعضای مجمع پاسخگوی ابهامات و سؤالات رسانه ها 
باشند. یعنی مجمعی که بیشتر شبیه به دورهمی خواهد بود 
و سؤال اصلی اینجاست که چرا فدراسیون فوتبال، مجمع با 
ک در ادامه  چنین اهمیتی را به صورت آنلاین برگزار می کند؟ تابنا
نوشت: نکته اینجاست که در مجمع پیش رو با پیشنهاد هیات 
رئیسه و تصویب احتمالی اعضای مجمع، نفرات حاضر در کمیته 
بدوی انتخابات فدراسیون فوتبال منصوب می شوند. نفراتی که 
سرنوشت فوتبال ایران در انتخابات احتمالی اسفندماه ۱۴۰۳ به 
دست آنها رقم می خورد و باید نفراتی کاملاً بی طرف و البته طبق 
قانون و مقررات و اساسنامه فدراسیون فوتبال انتخاب شوند. در 
بند ۳ ماده ۶۱ اساسنامه فدراسیون فوتبال آمده است: »کمیته 
بدوی انتخابات و کمیته استیناف انتخابات از یک رئیس، یک 
کثر تا سه عضو تشکیل می شوند. همچنین دو عضو  معاون و حدا
علی الدبل نیز به پیشنهاد هیات رئیسه و با تصویب مجمع عمومی 
انتخاب می شوند.« بر همین اساس خبری منتشر شده است 
که مهدی تاج و اعضای هیات رئیسه فدراسیون فوتبال نفرات 
پیشنهادی برای عضویت در کمیته انتخابات این فدراسیون 
را به مجمع معرفی کرده اند. خبر منتشر شده اشاره کرده است 
که محمدرضا جاوید )رئیس(، غلامرضا شاه کرمی )نایب رئیس(، 
غلامرضا ایالیان )عضو(، سعید اشرف زاده )عضو(، محمدتقی 
کردانی )عضو( و اسلام کریمی )عضو علی البدل( پیشنهاد هیات 
رئیسه برای حضور در کمیته انتخابات فدراسیون فوتبال هستند. 
از آنجایی هم که فدراسیون طبق رویه همیشگی و دور بودن از 
شفافیت، خبر رسمی در این خصوص منتشر نکرده و به این خبر 
کنشی نشان نداده است، می توان گفت که این اسامی،  هم وا
مورد تأیید این فدراسیون هستند. نکته جالب توجه اینجاست 
که همین دو عضو، یعنی غلامرضا شاه کرمی و مهدی کردانی در 
دوره قبلی کمیته انتخاباتی فدراسیون فوتبال حضور داشتند که 
همان زمان نیز با این مشکل قانونی مواجه شدند. علاوه بر این دو 
عضو، علی فلاحتی نیز که به عنوان رئیس کمیته بدوی انتخابات 
معرفی و منصوب شده بود، در وزارت علوم حضور داشت که 
اعضای غیر قانونی را به سه نفر می رساند. پیش و پس از برگزاری 
انتخابات ۸ شهریورماه ۱۴۰۱ اتفاقات و حواشی جالب توجهی هم 
خ داد. از جمله اینکه نهادهای قانونی مختلفی از ممنوعیت  ر
مهدی تاج برای شرکت در انتخابات صحبت می کردند. موضوعی 
، دبیرکل وقت فدراسیون  که منجر به تصمیم حسن کامرانی فر
فوتبال برای لغو مجمع انتخاباتی شد، اما اعضای هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال در ساعات ابتدایی روز ۸ شهریور و بامداد 
همان روز تشکیل جلسه داده و تصمیم گرفتند که انتخابات 

را برگزار کنند. مهدی تاج به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال، 
مهدی محمدنبی و منصور قنبرزاده، نواب رئیس و عضو هیات 
کت، بهرام  رئیسه و احمدرضا براتی، احسان اصولی، محمدرضا سا
رضاییان، میرشاد ماجدی و طهمورث حیدری به عنوان اعضای 
هیات رئیسه باید پاسخگوی این ابهام باشند که چگونه دست به 
چنین تخلف آشکاری زده اند؟ در وهله اول غلامرضا شاه کرمی به 
دلیل داشتن سمت دولتی و مهدی کردانی به دلیل عضویت در 
فدراسیون فوتبال، نمی توانند برای کمیته انتخابات فدراسیون 
فوتبال معرفی شوند و در گام بعدی، آنها به دلیل عملکرد پرابهام 
در کمیته انتخابات قبلی و اتفاقات انتخابات ۸ شهریورماه ۱۴۰۱ 
حتی باید پاسخگو باشند. پاسخ به این سؤال که چرا به رأی 
محکومیت مهدی تاج بی اعتنایی کردند و کاندیداتوری این فرد 

به تأیید رسید؟
   تایید نهاد ها 

مساله شرکت در انتخابات فدراسیون فوتبال همانند تمام 
انتخابات های فدراسیون ها و حتی بالاتر مستلزم تایید نهادهای 
امنیتی و قضائی است. به همین دلیل برخی نامزدهایی که در این 
زمینه دچار مسائلی هستند تلاش خودشان را برای رفع موانع 
گاه در این زمینه به خبرنگار  احتمالی آغاز کرده اند. یک منبع آ
روزنامه اعتماد اطلاع داد یکی از مدیران فعلی فدراسیون فوتبال 
که قصد ورود به انتخابات را دارد، اما چندین پرونده در قوه قضائیه 
دارد در چند روز گذشته دو ملاقات با چهره های نظامی و قضائی 
کشور داشته تا بتواند به نوعی این مسائل را برطرف کند. طبق 
شنیده ها به گوش این مدیر رسانده اند که در شرایط فعلی و با 
وضعیتی که پرونده های او دارد امکان حضور در انتخابات را ندارد. 
این فرد به تازگی در پرونده ای که مربوط به همکاری با یک شرکت 
تبلیغاتی بوده با محکومیت روبه رو شده است. اعتماد آنلاین 

کنون پایش در  نوشت: یکی از مدیران فدراسیون فوتبال که هم ا
پرونده فساد در فوتبال گیر است و البته هنوز به مرحله صدور 
کیفرخواست نرسیده )یکی از افرادی که سخنگوی قوه قضائیه 
اخیرا با ذکر سمت سابق او را معرفی کرد( ظاهرا گفته دیگر قصد ورود 
به انتخابات را ندارد تا شاید به این بهانه نهادهای قضائی و امنیتی 
بی خیالش شوند. طبق شنیده های خبرنگار اعتماد، این مدیر 
فوتبالی که اخیرا عمل جراحی را هم پشت سر گذاشته به گوش 
مقامات بالادستی رسانده که دیگر بی خیال فوتبال شده و نه قصد 
حضور در انتخابات را دارد و نه قصد کمک به نامزدهای بالقوه. او 
گر بگوید من عطای فوتبال را به لقایش بخشیدم دیگر  تصور کرده ا
کسی پیگیر پرونده ای که برایش باز شده، نمی شود. با این حال به 
نظر می رسد این همان ترفند قدیمی است که فرد مورد نظر و سایر 
دوستانش پیش از این به کار بردند. آنها در آستانه انتخابات چنین 
وانمود می کنند که با فوتبال خداحافظی کردند بعد با شعبده بازی 
خودشان را دوباره وارد می کنند و آن وقت به بهانه تعلیق فوتبال 
ایران توسط فیفا در صورت ورود نهادهای قضائی و امنیتی به 

پرونده های شان جلوی اجرای عدالت را می گیرند. 
   مهندسی انتخابات؟

نادر فریادشیران از پیشکسوتان فوتبال مدتی قبل در یک برنامه 
تلویزیونی و در اظهاراتی جنجالی مدعی شد مهدی تاج در حال 
مهندسی انتخابات فدراسیون فوتبال است. او با اشاره به برگزاری 
جلسه شائبه برانگیز رئیس فدراسیون با روسای هیات های فوتبال 
در ساری که چند روز پیش برگزار شد، خطاب به احمد دنیامالی 
گر می خواهید شرایط فوتبال تغییر کند باید  وزیر ورزش هشدار داد ا
مراقب این اتفاقات باشید. او همچنین گفت رئیس فدراسیون در 
گر من  همایش با روسای هیات های استانی به آنها گفته است که ا

را ردصلاحیت کردند آدم خودم را خواهم گذاشت. 
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ابهامات قبل از انتخابات فدراسیون فوتبال 

NBA زیر سلطه جوکر  
آمار باورنکردنی نیکولا یوکیچ، او را در آستانه 
جاودانگی در معتبرترین لیگ جهان قرار داده 
است. آمار درخشان نیکولا یوکیچ، فوق ستاره 
گتس در سه ماه ابتدایی  تیم بسکتبال دنور نا
فصل جاری NBA باعث شده تا جوکر همچنان 
بدون رقیب صدر جدول رده بندی مدعیان 
کسب عنوان MVP فصل را در اختیار خود نگه 
دارد؛ اتفاقی که توجه بسیاری را به خود جلب 
کرده است. یوکیچ تنها بازیکن در این رده بندی 
به شمار می رود که میانگین امتیازگیری، پاس 
گل و ریباندهایش در هر بازی نیز دو رقمی بوده و 
به زبان بسکتبالی ها در این زمینه نیز تریپل دبل 
کرده است. از موارد قابل توجه درباره درخشش 
این فصل یوکیچ می توان به رتبه هجومی تیم 
گتس هنگام بازی کردن او و بدون او اشاره  دنور نا
کرد. دنور با او رتبه یک هجومی فصل را دارد و 
بدون او آخرین تیم است؛ آماری که نشان از تاثیر 
گتس  خارق العاده یوکیچ در ترکیب تیم دنور نا
است. یوکیچ در صورت کسب عنوان MVP در 
این فصل، برای چهارمین بار فاتح این عنوان 

ارزشمند می شود. 

ویژه

پیشکسوت فوتبال ایران دچار 
سانحه رانندگی شد. در این 
سانحه دندان و زانوی حسن 
روشن دچار شکستگی شده 
است. با این حال حادثه ختم 
به خیر شده و این چهره تحت 

مراقبت پزشکان قرار دارد. 

تیم فوتبال سپیدرود رشت 
گشایی  موفق شد در روز باز
ورزشگاه عضدی با سه گل 
حریف تهرانی خود را شکست 
دهد و بدون رقیب در صدر 
جدول لیگ دسته دوم جای 

بگیرد. 

ل  سا حسینی  ن  ا د گر شا
گذشته پس از پیروزی مقابل 
چادرملو اردکان به جمع چهار 
تیم نهایی جام حذفی رسیدند 
و حالا هم این فرصت را دارند در 
صورت برتری، صعود یک تا دو 

پله ای را تجربه کنند. 

ت
شــ

س نو
عک

        صعود   سانحه افتتاحیه

گفتوگو

سابق  بازیکن  واحدی  نیکبخت  علیرضا 
استقلال و کارشناس فوتبال در مورد عملکرد 

سرمربی و بازیکنان این تیم صحبت کرد. 
استقلال  بازیکنان  کرد:  خاطرنشان  وی 
باید بر اساس تفکرات سرمربی جذب شوند. با 
کتیکی که موسیمانه در استقلال پیاده می کند،  تا
برخی بازیکنان مطابق میل او نیستند. طبیعتاً 
مهاجمان فعلی استقلال نتوانسته اند خود را با 
کتیکی  خواسته های فنی سرمربی وفق دهند و تا
که موسیمانه دارد با مهاجمان تیم همخوانی 
ندارد. باید دست موسیمانه را برای جذب مهاجم 
مدنظرش بازگذاشت و احتمال دارد مسعود جوما 
بتواند پاسخ خواسته های او را بدهد. البته من 
گر جذب شود  شناختی از این بازیکن ندارم، اما ا
بدون شک با خواسته سرمربی بوده و بعد از این 
هم نیاز به جذب مهاجمانی است که سرمربی 

تیم خواسته است. 
    جهانگیر کوثری پیشکسوت گزارشگری و 
مجری گری گفته گزارش های امروز گزارشگران 

دچار افت شده!
واقعاً کوثری درست گفته، گزارش های امروز 
دیگر جذابیتی ندارد. گزارشگران عزیز ما باید فن 
بیان خود را بالا ببرند، در گذشته همه از شنیدن 
گزارش مسابقات لذت می بردند، اما  صدای 
امروز خیلی ها صدای تلویزیون را می بندند. 
متأسفانه خلاقیتی در گزارش ها نیست، ایراد 
هم نمی توان گرفت، چون مختصات و فوت و فن 
گزارشگری را یاد نگرفته اند. شاید از سر ناچاری به 
چنین کاری روی آورده اند. حاضر نیستند سطح 
گزارش خود را ارتقا دهند، بعضاً از کلمات سخیفی 
استفاده می کنند که در شان گزارشگران نیست. 
فعلاً تریبون دست چنین آدم هایی افتاده ولی 
حداقل برای بازی های ملی، تریبون را به یک 

پیشکسوت بدهند. 
   بر اساس چه متر و معیاری می توان به 

موسیمانه برای فصل آینده هم اعتماد کرد؟
گر مدیرعامل باشم به موسیمانه باید تا  من ا
گر نتوانست  پایان فصل فرصت می دادم حتی ا
تیم را به قهرمانی برساند. دنبال نتیجه گرایی 
نباشیم، موسیمانه می تواند ساختار استقلال 
را بسازد. استراماچونی، شفر و حتی ساپینتو 
استقلال  برای  خوبی  ساختار  می توانستند 
بسازند، اما فرصت کافی به آنها داده نشد. باید 
نسل جدیدی برای استقلال ساخت و تیم بسیار 
خوبی را آماده کرد. ضمن اینکه باید امکانات 
گر مسعود  درستی به تیم داده شود. استقلال ا
جوما را می خواست نیاز نبود تا او را در اردوی 
امارات و عربستان داشته باشد، این بازیکن از 
همان ابتدا به تهران می آمد و تست های پزشکی 
را می داد تا در صورت تأیید ایفمارک، پس از 
بازگشت تیم کار های عقد قراردادش صورت گیرد. 

نیکبخت واحدی: 
موسیمانه می تواند 

ساختار استقلال را بسازد

سونامی در کاراته  
کاراته به طور  ایسنا: سرپرست فدراسیون 
رسمی اتمام ماموریت تمامی کادر فنی تیم های 
ملی را اعلام کرد و گفت: سازمان تیم های ملی 
کاراته را تا پایان هفته جاری احیا می کنیم تا 
ذیل این مجموعه تصمیمات مهم آتی برای 
گرفته شود. مزدا صوفی  کاراته  تیم های ملی 
سرپرست فدراسیون کاراته در اینباره اظهار کرد: 
با توجه به اینکه تقویم فدراسیون جهانی کاراته 
در سال ۲۰۲۴ رو به پایان است، ضمن تقدیر و 
تشکر فراوان از کادر فنی تیم های ملی؛ اتمام 
ماموریت کلیه کادرهای فنی اعم از سرمربیان و 
مربیان رده های مختلف سنی در هر دو بخش 
بانوان و آقایان و کادر پشتیبانی که در برگزاری 
اردوهای تیم های ملی مساعدت داشته اند را 
اعلام می کنم. وی در ادامه از احیای سازمان 
تیم های ملی تا پایان هفته جاری خبر داد و گفت: 
دایره اختیار و اثرگذاری این سازمان بر اساس 
قانون مدون است و این سازمان می تواند کمک 
قابل توجهی به رشد و توسعه کاراته و رسیدن 
به جایگاه قهرمانی را فراهم اورد از همین رو در 
تلاشیم رئیس این سازمان ظرف چند روز آینده 

مشخص گردد. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایرنا: کانون مربیان ایران گاریدو سرمربی پرسپولیس را به 
عنوان بهترین مربی ماه ایران در آبان ماه معرفی و جایزه این 
مربی اسپانیایی در نشست خبری پیش از دیدار پرسپولیس برابر 
نساجی در هتل المپیک تهران به وی اهدا شد. به نظر می رسد 
که انتخاب مربی برتر ماه که ابداعی جدید در فوتبال ایران است و 
بیژن ذوالفقارنسب نیز نسبت به آن اعتراض کرد. ذوالفقارنسب در 
کنش به انتخاب گاریدو به عنوان مربی ماه با ارسال نامه ای به  وا
درویش نوشت: انتخاب گاریدو از سوی کانون مربیان دروغ است 
و کسانی که این جایزه را دادند عضو کانون مربیان نیستند و آن 
شخص با حضور در کنفرانس مطبوعاتی با ارائه یک تندیس موفق 
به گرفتن یک عکس با سرمربی پرسپولیس شده است و امیدواریم 
دیگر شاهد جعل عناوین این چنینی نباشیم! در ادامه نامه آمده 
است: ظاهرا دو گروه که به اسم کانون مربیان مشغول به فعالیت 
هستند دچار اختلافات زیادی هستند و هر کدام خودشان را 
کانون قانونی می دانند. اعتراض ذوالفقارنسب به انتخاب مربی 
کنش حسین رمضانی رئیس هیات مؤسس  ماه فوتبال ایران با وا
کانون مربیان فوتبال ایران و مجید جلالی رئیس کانون مربیان 
فوتبال ایران مواجه شد. آنها در نامه ای نسبت به جایگاه بیژن 
ذوالفقارنسب و سمت وی در کانون مربیان شفاف سازی لازم 
را انجام دادند. در بخشی از این نامه آمده است: دوره سه ساله 
فعالیت آقای ذوالفقارنسب به عنوان عضو هیات مدیره و رئیس 
کانون به پایان رسیده بود. با وجود تذکرات مکرر بازرسان کانون 
برای برگزاری مجمع انتخاباتی زیر نظر وزارت کشور اقدامی صورت 
نگرفت آقای ذوالفقارنسب به همراه چند نفر دیگر که دوره فعالیت 
آنها پایان یافته بود، از کانون جدا شده و در اقدامی غیرقانونی 
کانونی تحت عنوان کانون فوتبال را در اتاق بازرگانی تشکیل دادند. 

بیــنالمــلل
   فرانک لمپارد اسطوره باشگاه چلسی به شمار می آید. او 
در دوران فوتبالش توانست عملکرد درخشانی در آبی پوشان 
لندنی داشته باشد و با آنکه یک هافبک بود با ۲۱۱ گل بهترین 
گلزن تاریخ این باشگاه به شمار می آید. لمپارد اما در دوران 
مربیگری خود نتوانست با چلسی عملکرد خوبی داشته باشد و 
به خاطر کسب نتایج ناامیدکننده خیلی زود از هدایت این تیم 
اخراج شد. لمپارد از تجربه تلخش بعد از اخراج صحبت کرد. 
البته او گفت پیام مورینیو باعث شد تا او با آن شرایط سخت کنار 
بیاید. به نوشته اسپورت، سرمربی سابق چلسی گفت: شبی که 

برای نخستین بار در دوران مربیگری ام 
اخراج شدم غرق در غم و اندوه بودم 

تا اینکه یک پیام از مورینیو دریافت 
به شدت  تا  باعث شد  که  کردم 

بخندم و حال و هوایم عوض 
شد. مورینیو در این پیام 

نوشته بود: »شنیده ام 
که اخراج شدی. ناامید 

نباش! از امروز یک مربی 
واقعی شدی. مربیان واقعی همان 

کسانی هستند که از کار برکنار می شوند.« 
مورینیو هم با آنکه بهترین نتایج را با 
چلسی کسب کرد اما دو بار از هدایت 
کنون در  آبی های لندن اخراج شد. او ا
لیگ ترکیه مربیگری می کند. لمپارد 
هم به عنوان سرمربی کاونتری سیتی 

انتخاب شده است. 

کش را می خوریم  کریمی: هنوز حسرت پنالتی از دست رفته مقابل مرا
بازیکن تیم ملی فوتسال  کریمی  مهدی 
از  ایران  حذف  داغ  که  گفت  کشورمان 
مقابل  شکست  از  پس   ۲۰۲۴ جام جهانی 
کش هنوز در دل ملی پوشان تازه است.  مرا
مهدی کریمی درباره صدرنشینی گیتی پسند 
اصفهان در پایان هفته چهاردهم لیگ برتر 
فوتسال، به خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم 
گفت: شرایط ما طی شش هفته اول عالی 
بود. جام جهانی روی کار ما تأثیر گذاشت و 
پس از هفته ششم دچار اُفت و خیز شدیم. 
گرفتیم  با این حال در ادامه نتایج خوبی 
و در صدر جدول ایستادیم. وی در مورد 

اختلاف گیتی پسند با رقیب اصلی خود در 
راه قهرمانی لیگ برتر فوتسال تصریح کرد: دو 
مساوی داشتیم و یک بار شکست خوردیم، 
اما حالا با سه امتیاز اختلاف با مس سونگون 
صدرنشین هستیم. با توجه به اینکه مس 
در هفته پانزدهم با کراپ الوند بازی می کند، 
می توانیم اختلاف خودمان را با رقبا بیشتر 
کنیم. امیدوارم با همین شرایط به لیگ ادامه 
بدهیم تا قهرمانی فصل گذشته را تکرار کنیم. 
ملی پوش فوتسال کشورمان درباره اثر روحی 
کامی تیم ملی ایران در جام جهانی ۲۰۲۴  نا
بر گیتی پسند خاطرنشان کرد: تیم ما هفت 

بازیکن در تیم ملی داشت. نتایج ایران در 
جام جهانی بر گیتی پسند تأثیرگذار بود و همه 
ما از نتایج تیم ملی ناراحت بودیم. خدا را شکر 
با صحبت هایی که انجام شد، به شرایط خوب 
بازگشتیم و حالا صدرنشین هستیم. کریمی 
در پاسخ به این پرسش که آیا ملی پوشان 
را  جام جهانی  در  کامی  نا حسرت  هنوز 
، به تسنیم گفت: این حس  می خورند یا خیر
گر پنالتی دقیقه  که همچنان وجود دارد. ا
کش تبدیل به گل می شد، در  آخر مقابل مرا
جام می ماندیم و هنوز حسرت این پنالتی را 
می خوریم. باید با خودمان کنار بیاییم و آینده 

را بسازیم. حالا بازیکنان جوانی به تیم ملی 
دعوت شده اند که باید خودشان را نشان 
بدهند. بازیکن تیم ملی فوتسال درباره کیفیت 
لیگ برتر ۱۴۰۳ و نیز قضاوت داوران در این 
رقابت ها بیان کرد: کراپ الوند، مس سونگون، 
گهر زمین و تیم های پالایش نفت بندرعباس و 
اصفهان کیفیت خوبی دارند و باعث جذابیت 
لیگ شده اند. لیگ برتر از سال های گذشته 
جذاب تر شده و اختلاف کمی با تیم ششم 
جدول داریم. داوران گاهی مرتکب اشتباهاتی 
می شوند که این اشتباهات یک روز به سود 

ماست و روز دیگر به سود رقبا. 

کید  شاهین خیری بازیکن پیشین تیم فوتبال سپاهان تأ
کرد، همه باشگاه های ایرانی از جمله طلایی پوشان دقت کنند 
در بازار نقل وانتقالات بازیکن خارجی همانند استقلال بازیکن 

جوشکار جذب نکنند. 
 پیروزی سپاهان مقابل استقلال تاجیکستان 

شاهین خیری در گفت وگو با تسنیم، در مورد پیروزی سپاهان 
مقابل استقلال تاجیکستان در هفته ششم لیگ قهرمانان آسیا 
۲، اظهار داشت: بازی بد نبود اما آنجا که تیم باید برنده می شد، 
شکست خورد و کار به قضا و قدر کشید. از طرف دیگر استقلال 
تاجیکستان تیمی نیست که بتواند مقابل تیم های ته جدولی 
لیگ برتر ما مقاومت کند. وی در ادامه افزود: سپاهانی ها در 
بازی آخر زحمت کشیدند، ولی انگار خودشان هم می دانستند 
قرار نیست صعود کنند. واقعیت اینجاست که تیمی با امکانات 
سپاهان نباید برای صعود از مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 
و مقابل تیمی مانند الوحدات به مشکل بخورد. سپاهان در 
آسیا برای خودش رزومه ای دارد. به نظرم سپاهان با بازیکنان 
فعلی که دارد حتی از تیم شارجه امارات هم بهتر بود. حالا شاید 
تغییر سرمربی و یکسری شرایط دیگر وجود داشت که اجازه نداد 

نماینده ایران با اقتدار از گروه صعود کند. 
 مدیران سپاهان 

»چرا با وجود تغییر سه مدیرعامل و سه مربی، اعضای 

به شمار  باشگاه  که سیاست گذاران  هیات مدیره سپاهان 
می آیند و به نوعی زمینه ساز نتایج فعلی، تغییر نمی کنند؟ «، 
کنش به این پرسش تصریح  بازیکن پیشین سپاهان در وا
کرد: پاسخ سؤال شما را با یک پاسخ کلی می دهم. وقتی افراد 
غیرفوتبالی با تحصیلات غیرمرتبط را به باشگاهی می آورند، بعد 
از کسب نتایج ضعیف دو حالت پیش می آید. اول زیان خود 
باشگاه و دوم بدنامی این مدیران به دلیل کسب نتایج ضعیف 
و مدیریت غیرتخصصی در جامعه هواداری. در نهایت با همان 
بدنامی به دلیل نارضایتی هواداران ناچار به خروج از مدیریت 
باشگاه می شوند، در حالی که بودجه باشگاه صرف آنها شده 

است تا در کار غیرتخصصی کارآموزی کنند!
 انتصابات 

وی در نقد انتصاب های نادرست ورزش خاطر نشان کرد: 
مصطفی کارخانه انسان خوبی است و در والیبال سال ها فعالیت 
کرده. با اینکه در ورزش بوده است، اما به درد رشته فوتبال 
نمی خورد. چرا باید او در هیات مدیره باشگاه استقلال باشد؟ او 
می تواند فرد بسیار مناسبی برای والیبال استقلال باشد. والیبال 
را به دست ایشان بسپارند و آنقدری هم پول به او بدهند که از 
سر و رویش پول ببارد، ولی واقعیت اینجاست به درد فوتبال 
نمی خورد. یا حسین رضازاده که وزنه بردار بوده است نمی تواند 
در تنیس روی میز مدیر مناسبی باشد. پرویز مظلومی که در 

فوتبال رزومه دارد به درد ریاست هیات کشتی تهران نمی خورد. 
این موارد را مثال زدم تا بگویم که انتصاب مدیر در هر رشته 
ورزشی متفاوت است و پازل را به زور نمی توان جا انداخت، بلکه 

باید با پازل های کناری اش همخوانی داشته باشد. 
 خرید ها 

ناموفق سپاهان در دوره  با اشاره به خریدهای  خیری 
که سرمربی باید برای  گفت: نکته اول اینجاست  مورایس، 
درخواست جذب بازیکن نامه بدهد، اما در ادامه برای اینکه 
اشتباهات گذشته تکرار نشوند، باید در کنار هیات مدیره یک 
هیات پنج نفره متشکل از پیشکسوتان خوش نام و موفق 
باشگاه، روابط عمومی و یک عضو مالی باشند تا جوانب جذب 
هر بازیکنی را در این کمیته بررسی کنند، چرا که مدیرعامل به 
دلیل مشغله شاید نتواند همه جوانب را بررسی کند. وی ادامه 
داد: در سال ۱۳۸۶، سردان اورسویچ بازیکن صربستانی را به 
استقلال آوردند. این بازیکن نیم فصل در تیم استقلال حضور 
داشت و موفق نبود. بعدها متوجه شدند، این بازیکن که ۳۰ 
هزار دلار هم از استقلال دستمزد گرفت، جوشکار بوده و اصلاً 
ل ها تأثیر زیادی در فوتبال ما  بازیکن نبوده است! در واقع دلا
دارند. همیشه وقتی پای جذب بازیکن خارجی به میان می آید 
توصیه ام این است که باشگاه های ایرانی از جمله سپاهان 

مراقب باشد، جوشکار جذب نکنند!

گر بماند به سود پرسپولیس است  گاریدو ا

با وجود برتری پرسپولیس مقابل الشرطه عراق، انتقادات از 
کتیک و  گاریدو بیشتر شده است. گاریدو اصرار بر استفاده از تا
نفرات مدنظرش را دارد، اما دیدیم که تعویض هایی که کرد باعث 
شد تا تیم برابر الشرطه برنده شود. البته پنالتی را به تیرک دروازه 
زدند و تیم در جریان مسابقه ماند. پرسپولیس در پنج بازی لیگ 
نخبگان از حریف خود برتر بود و هیچ کدام را نبرد. مقابل الشرطه 
بازی بدی کرد، اما به پیروزی رسید. فوتبال قابل پیش بینی نیست 
ولی دلیلی وجود ندارد که پرسپولیس بازی همیشگی خود را در 
زمین ارائه نکند. الشرطه بازی خوبی کرد و این پرسپولیس بود 
که مثل همیشه نبود. فوتبال بالا و پایین دارد و آن بازی درسی 
شد تا مقابل نساجی و هیچ حریفی، بازی را ساده ندانیم. گاریدو 
سرمربی حرفه ای است و در لالیگا سرمربیگری کرده، او نباید اصرار 
بر استفاده از برخی بازیکنانی داشته باشد که در ترکیب تیم جواب 
نداده اند. هیچ امتیازی نباید از دست برود، وقتی تیم پیش افتاد 
و از کسب نتیجه خیال کادرفنی راحت شد، آن وقت بازیکنانی را به 
زمین بفرستند که نیاز به کسب تجربه در ترکیب تیم را دارند. البته 
تعدادی از بازیکنان تیم خسته هستند از جمله میلاد محمدی 
که گاریدو به او استراحت داد و در بازی با نساجی نیست. ولی 
سرمربی پرسپولیس بودن انتظارات هواداران را به دنبال دارد. 
گاریدو شانس آورده که بازی های این فصل در ورزشگاه آزادی 
نبوده، چون هواداران تحمل نمی کنند تیم شان برنده نباشد. 
بهتر است گاریدو اصرار بر استفاده از بازیکنانی که جواب نداده اند 
نداشته باشد تا بهتر نتیجه بگیرد. پرسپولیس چند بازیکن خوب 
را از دست داد، اما همه جایگزین ها خوب نبودند. گندوز بهتر از 
بیرانوند بوده، العملود هم از اسماعیلی فر بهتر است، اما خیلی 
از بازی ها را به دلیل مصدومیت از دست داده، میلاد محمدی 
هم بهتر از عبدالکریم حسن است ولی احمدزاده نتوانسته جای 
ترابی را پر کند و به اندازه کافی هم فرصت داشته که خودش را ثابت 
کند. احمدزاده زمان برانکو هم زیاد بازی می کرد و الان هم گاریدو 
به او اعتماد دارد، چون در تمرینات خیلی آماده نشان می دهد، 
اما شکل بازی او به گونه ای است که نمی تواند مؤثر ظاهر شود. 
گاریدو با هیچ بازیکنی لجبازی نمی کند و معیارش آمادگی بازیکن 
در تمرینات است ولی باید قبول کند که برخی از بازیکنان در ترکیب 
گر بماند به سود پرسپولیس است،  اولیه جواب نداده اند. گاریدو ا
چون می تواند با تیم موفق باشد. ولی نباید اصرار بر برخی نفرات 
داشته باشد. می تواند ایراد های تیمش را هم در نقل و انتقالات 
برطرف کند. بهتر است باقری، حسینی و حتی پیروانی به او بگویند 
تیم چه ایراد هایی دارد تا گاریدو موفق تر باشد. برای پرسپولیس 

زشت است که فقط به ضربات کاشته دل ببندد. 

مرتضیفنونیزاده
کارشناسفوتبال

شاهین خیری: باشگاه های ایرانی مراقب باشند، جوشکار جذب نکنند!


